
Protokół Nr 39/2019 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 4 grudnia 2019 r. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta Marcin Paliński, Wicestarosta – Paweł Przybyłek,  

Członkowie Zarządu: Lech Brzozowski, Mateusz Budka, Krzysztof Zdziarski, Skarbnik – Renata 
Mróz, Sekretarz - Elżbieta Bieniek, Kierownik Wydziału Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami - Iwona Urbanowicz, inspektor w Wydziale Oświaty, Promocji, Rozwoju                 
i Zarządzania Kryzysowego – Sławomir Knapiński, Przewodniczący Rady Powiatu – Andrzej 
Bróździński, Burmistrz Nidzicy – Jacek Kosmala.  

Obrady otworzył i prowadził Starosta Marcin Paliński. Rozpoczęto je w obecności 4 
członków. 

 
Porządek obrad: 

I. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Wniosek firmy Sigma Transfer w sprawie obniżenia kar umownych z tytułu nie 

wywiązania się z terminu wykonania prac. 

2. Informacje dotyczące gospodarowania nieruchomościami powiatowymi. 

II. Wydział Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 
1. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) przeprowadzenia kontroli w szkołach niepublicznych o uprawnieniach szkół 
publicznych dotowanych z budżetu Powiatu Nidzickiego, 

2) zatwierdzenia aneksu nr 3 do arkusza organizacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Nidzicy. 

2. Udzielenie pełnomocnictwa dla dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych i 
Ogólnokształcących w Jagarzewie do reprezentowania powiatu w projekcie Erasmus+. 

III. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 

1. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach: 

1) zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nidzicy na 

2020 rok, 

2) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nidzicy na 2020 rok, 

3) rozpatrzenia wniosku dotyczącego wyłączenia Jeziora Kownatki ze strefy ciszy.  

2. Informacja o wynikach kontroli. 

IV.  Wydział Finansowy: 

1. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2019, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie scentralizowanych zasad rozliczeń podatku VAT 

w Powiecie Nidzickim i jego jednostkach organizacyjnych. 

2. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2019, 

2) uchwalenia budżetu powiatu na rok 2020, 
3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2020-

2039. 
 
Ad. I.1. 
p. Iwona Urbanowicz przedstawiła wniosek firmy Sigma Transfer o obniżenie kar z tytułu 

umowy na prace wykonywane w ramach projektu „Zintegrowana informacja geodezyjna i 
kartograficzna Warmii i Mazur w Powiecie Nidzickim”. 

Dodała, że na każde ponaglenie firma odpowiadała. Prace zostały przekazane 14 
października, a odebrane – 20 października br. Stwierdziła, że kary umowne stanowią środki 
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publiczne, a ich zaniechanie to naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Stwierdziła, że prawie 
dwukrotnie firma przekroczyła termin umowny, który określony był na 20 marca br.  

Przeczytała treść pisma przygotowanego w odpowiedzi, w której wniosek został rozpatrzony 
negatywnie (pismo w dokumentach Wydziału). Podkreśliła, że opinie mecenasów są takie, że nie 
ma podstaw do obniżenia kar. Przypomniała, że wysokość kar określali wykonawcy w ofercie. Była 
ona jednym z kryteriów oceny. 

Zarząd jednogłośnie był przeciwny obniżeniu kar dla firmy Sigma Transfer. 
 
Ad. I.2. 
p. Iwona Urbanowicz przedstawiła następujące informacje: 
1) o wydaniu przez Starostę decyzji odszkodowawczych za nieruchomości związane z 

rozbudową drogi Safronka-Wiłunie-Powierż:  
- w dniu 29 listopada br. odnośnie nieruchomości w obrębie Wiłunie, nr działek: 11/17, 

13/18 , 13/20 , 13/22,  
- w dniu 29 listopada 2019 r. odnośnie nieruchomości w obrębie Wiłunie, nr działki: 11/15, 
- w dniu 29 listopada 2019 r. odnośnie nieruchomości w obrębie Wiłunie, nr działki: 435/4, 
- w dniu 4 grudnia br. odnośnie nieruchomości w obrębie Wiłunie, nr działek: 72/4, 45/2, 

46/2, 72/4, w obrębie Safronka nr działek: 44/2, 7/32. 
Ponadto poinformowała, że wpłynęło odwołanie poprzedniego właściciela działki nr 49/7. 

Odwołanie zostało przesłane do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 
2)o wpłynięciu decyzji Wojewody zezwalającej na realizację inwestycji - przebudowę drogi 

604 Robaczewo – Wielbark, na odcinku lotniskowym (Puchałowo-Wielbark). 
 
p. Andrzej Bróździński poinformował, że wpłynął apel Wicemarszałka Województwa o 

obniżenie stawek za zajęcie pasa drogowego w związku z dostępem do sieci szerokopasmowej.  
p. Iwona Urbanowicz stwierdziła, że to sprawa Powiatowego Zarządu Dróg. Dodała, że do 

Samorządu Wojewódzkiego pisaliśmy w wielu sprawach, a Powiat Nidzicki w tej kwestii udzielił 
już ponad 1 mln zł pomocy (obniżaliśmy stawki za zajęcie pasa). Wnioskowaliśmy o nieruchomość 
na Olsztyńskiej, to otrzymaliśmy ofertę zakupu za 50% wartości.  

 
p. Iwona Urbanowicz opuściła salę obrad, a dołączył p. Sławomir Knapiński. 
 
Ad. II.1.1) 
p. Sławomir Knapiński omówił projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia kontroli w 

szkołach niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych dotowanych z budżetu Powiatu 
Nidzickiego.  

Wicestarosta  Paweł Przybyłek opuścił salę obrad. 
 
Starosta Marcin Paliński zapytał, czy to będą kontrole doraźne, niezapowiedziane. 
p. Sławomir Knapiński odpowiedział, że nie wie, czy powiat może takie kontrole 

przeprowadzać. 
Starosta Marcin Paliński uważa, że Kuratorium może. Polecił sprawdzić możliwości powiatu 

w tym zakresie. 
p. Andrzej Bróździński stwierdził, że przyczyną nie przystąpienia do egzaminu była absencja, 

nieprzygotowanie uczniów do egzaminów.  
p. Mateusz Budka uważa, że nie należy sprawdzać dokumentów, tylko obecność, czy się 

zgadza ta wpisana ze stanem faktycznym.  
Więcej uwag nie było. 
Zarząd, w obecności 3 członków, jednogłośnie podjął uchwałę Ner 39/139/2019 w 

sprawie przeprowadzenia kontroli w szkołach niepublicznych o uprawnieniach szkół 
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publicznych dotowanych z budżetu Powiatu Nidzickiego. Stanowi ona załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
Ad. I.1.2) 
p. Sławomir Knapiński omówił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia aneksu nr 3 do 

arkusza organizacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Nidzicy. Jednostka 
wnioskuje o rozdzielenie uczniów na wiodących przedmiotach edukacyjnych, z uwagi na dużą 
liczebność uczniów oddziału edukacji wczesnoszkolnej (9 uczniów, w tym 5 – ze sprzężeniami). 
Zgodnie z rozporządzeniem MEN oddziały takie powinny liczyć do 5 uczniów. Zmiany spowodują 
zwiększenie o 8 ogólnej liczby godzin.  

Uwag nie było.  
Zarząd, w 3-osobowym składzie, jednogłośnie podjął uchwałę Nr 39/140/2019                      

w sprawie zatwierdzenia aneksu nr 3 do arkusza organizacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Nidzicy. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
p. Andrzej Bróździński powrócił do uchwały Rady Powiatu w sprawie wymiaru godzin dla 

kierowników jednostek oświatowych. Zapytał, z czego wynika ilość godzin dla dyrektora CKZ. 
p. Sławomir Knapiński odpowiedział, że nie wynika już z ustawy. Decyzja leży w gestii Rady 

Powiatu. Sprawdzał, jak to się przedstawia w innych samorządach i jest różnie. 
 
Ad. II.2. 
p. Sławomir Knapiński przedstawił prośbę dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych i 

Ogólnokształcących w Jagarzewie o udzielenie pełnomocnictwa do samodzielnego 
reprezentowania Organu Prowadzącego we wszystkich relacjach z Fundacją Rozwoju Systemu 
Edukacji w Warszawie dotyczących udziału placówki w programie Erasmus+. p. S. Knapiński 
dodał, że szkoła będzie składać wnioski do Erasmusa. 

p. Renata Mróz zapytała o skutki finansowe. 
p. Sławomir Knapiński odpowiedział, że składane będą wnioski, a rozstrzygnięcia będą z 

końcem lutego. Z tego tytułu nie ma w bieżącym roku żadnego wkładu finansowego. 
Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie udzielił dyrektor ZSRiO w Jagarzewie – p.  

Hannie Cierkowskiej pełnomocnictwa do: 
- złożenia wniosku o uzyskanie wsparcia finansowego w ramach projektu Erasmus+, 
- składania oświadczeń woli i wiedzy w związku ze złożonym wnioskiem, 
- odbierania korespondencji, 
- podpisania umowy dotyczącej wsparcia finansowego w ramach Erasmus+ 
- udzielenia zabezpieczeń za rzecz Fundacji w związku z zawartą umową 
- składania innych oświadczeń woli i wiedzy niezbędnych do prawidłowego wykonywania 

zakresu niniejszego umocowania, w związku z realizacją projektu w ramach programu Erasmus+. 
 
p. Sławomir Knapiński opuścił salę obrad. 
 
Ad. III. 
p. Elżbieta Bieniek omówiła projekty uchwał Rady Powiatu w sprawach: 

1) zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nidzicy na 2020 

rok – Zarząd projekt uchwały zaopiniował jednogłośnie pozytywnie, 

2) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nidzicy na 2020 rok- Zarząd projekt uchwały 

zaopiniował jednogłośnie pozytywnie, 

3) rozpatrzenia wniosku dotyczącego wyłączenia Jeziora Kownatki ze strefy ciszy - Zarząd 

projekt uchwały zaopiniował jednogłośnie pozytywnie.  

 

Do posiedzenia dołączyli członkowie: p. Krzysztof Zdziarski i Wicestarosta Paweł Przybyłek.  
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p. Lech Brzozowski uważa, że opinia RDOŚ jest niepełna, bo nie odnosi się do eutrofizacji. 

p. Elżbieta Bieniek odpowiedziała, że Rada Powiatu się odnosi. 

 

Do posiedzenia dołączył Burmistrz Nidzicy – Jacek Kosmala.  

 

Ad. III.2. 

p. Elżbieta Bieniek omówiła wyniki kontroli przeprowadzonej przez Wydział Infrastruktury, 

Geodezji i Rolnictwa Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie w dniach 1-2 

października 2019 r. w Powiatowym Zarządzie Dróg w Nidzicy w zakresie oceny prawidłowości 

oznakowania wybranych dróg powiatowych i gminnych, na których za zarządzanie ruchem jest 

odpowiedzialny starosta, w kontekście zapewnienia bezpieczeństwa obywateli w ruchu drogowym 

w okresie od 1 stycznia 2016 r. do zakończenia czynności kontrolnych. 

Działalność jednostki oceniono pozytywnie z nieprawidłowościami, dotyczącymi 

oznakowania dróg, które należy prowadzić zgodnie z przepisami rozporządzeń Ministra 

Infrastruktury: 

- z dnia 3 lipca 2003 r. w sprawie szczegółowych warunków technicznych dla znaków i 

sygnałów drogowych oraz urządzeń bezpieczeństwa ruchu drogowego i warunków ich 

umieszczania na drogach 

- z dnia 23 września 2003 r. w sprawie szczegółowych warunków zarządzania ruchem na 

drogach oraz wykonywania nadzoru nad tym zarządzeniem. 

Ponadto, podczas wprowadzania projektów stałej organizacji ruchu, należy dopełniać 

wszystkich czynności określonych przepisami rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 23 

września 2003 , j.w. Termin wykonania zaleceń określono na 31 marca 2020 r. 

Zarząd przyjął informację do wiadomości. 

 

Starosta Marcin Paliński zwrócił się do Burmistrza z pytaniem o powód odwiedzin. 

Burmistrz Jacek Kosmala odpowiedział, że na ostatniej sesji było kilka pytań do Starosty, 

dlatego prosił o oddelegowanie zawsze jednego starosty na sesję. Pytania dotyczyły zjazdu z trasy 

E-7 oraz ulicy Kościuszki. 

p. Lech Brzozowski zwrócił uwagę, że można skierować pisma z zapytaniami, jeśli starosty 

nie ma. Dodał, że jednak dobrze było by, gdyby ktoś był, ze względu na dobrą współpracę. 

p. J. Kosmala stwierdził, że współpraca jest dobra. Jeśli Starosta będzie na sesji, to utnie 

niepotrzebne dyskusje. Dodał, że radni prosili o harmonogram prac na ul. Kościuszki. Zdaje sobie 

sprawę, że ze względu na zimę, trudno go dokładnie określić. 

Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że przyjdzie na następną sesję z dyrektorem Dłuskim. 

p. Jacek Kosmala poinformował, że sesja odbędzie się 19 grudnia. 

p. Mateusz Budka uważa, że warto powiedzieć, że jest dojazd do posesji. 

p. Andrzej Bróździński zauważył, że jest oznakowanie, kto może przejechać. 

 

Pan Burmistrz opuścił salę obrad. 

Ad. IV.1.1) 
p. Renata Mróz przedstawiła decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego oraz wnioski 

jednostek organizacyjnych o zmiany w budżecie: 
1) decyzja Wojewody Warmińsko – Mazurskiego Nr FK 481/2019 z dnia 19 listopada br. 

zmniejszająca plan dotacji celowej w rozdziale 85202 § 2130 o kwotę 1.357 zł przeznaczonej na 
dofinansowanie działalności domów pomocy społecznej (DPS w Napiwodzie). 
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Zarząd jednogłośnie dokonał zmniejszenia planu dochodów, zgodnie w powyższą 
decyzją, jak również zmniejszył plan wydatków w tym samym rozdziale w § 2820. 

2)  Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy wnioskował o zmiany w planie wydatków na kwotę 
155.811 zł wg następującego wyszczególnienia: zmniejszenie w rozdziale 80102: § 4040 o kwotę 
183 zł, § 4170 o kwotę 4.420 zł, § 4280 o kwotę 800 zł, w rozdziale 80111: § 4010 o kwotę 
118.238 zł, § 4040 o kwotę 173 zł, § 4110 o kwotę 22.190 zł, § 4120 o kwotę 3.372 zł, § 4440 o 
kwotę 4.144 zł, § 4780 o kwotę 2.291 zł, natomiast zwiększenie planu wydatków o ogólną kwotę 
155.811 zł wg następującego wyszczególnienia: w rozdziale 80102: § 4010 o kwotę 52.500 zł,             
§ 4110 o kwotę 12.312 zł, § 4260 o kwotę 1.100 zł, § 4300 o kwotę 8.264 zł, w rozdziale 80134: 
§ 4010 o kwotę 40.600 zł, § 4110 o kwotę 12.030 zł, § 4120 o kwotę 174 zł, § 4780 o kwotę  530 
zł, w rozdziale 80152 § 4010 o kwotę 28.304 zł. 

  Oszczędności jednostka chciałaby przeznaczyć na pokrycie płac nauczycieli wraz z 
pochodnymi (podwyżki w 2019 r. oraz wzrost dodatku za wychowawstwo), jak również na 
pokrycie kosztów zakupu energii i dowozu uczniów do szkoły, w związku z awarią samochodu. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
3) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej wnioskowała o zmiany w planie wydatków 

na kwotę 13.145,35 zł wg następującego wyszczególnienia: zmniejszenie planu wydatków w 

rozdziale 75411 w: § 3070 o kwotę 243,22 zł, § 4050 o kwotę 3.205,30 zł, § 4110 o kwotę 24,83 

zł, § 4120 o kwotę 4 zł, § 4250 o kwotę 226,14 zł, § 4260 o kwotę 3.000 zł, § 4270 o kwotę 

1.877,36 zł, § 4280 o kwotę 3.021,50 zł, § 4360 o kwotę 158 zł, § 4410 o kwotę 885 zł, § 4550 

o kwotę 500 zł, natomiast zwiększenie planu wydatków w tym samym rozdziale w: § 4060 o 

kwotę 3.205,01 zł, § 4210 o kwotę 9.699,34 zł, § 4300 o kwotę 47 zł, § 4430 o kwotę 194 zł. 

Jednostka oszczędności chciałaby przeznaczyć na: nagrody uznaniowe za wykonywanie 

zadań służbowych w zastępstwie strażaków przebywających na zwolnieniach lekarskich, zakup 

wyposażenia specjalnego i ochronnego dla funkcjonariuszy, opłaty za badanie techniczne 

pojazdu uprzywilejowanego, opłaty za wydanie dowodów rejestracyjnych dla pojazdów 

operacyjnych. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
4) Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji wnioskował o zmiany w planie wydatków na kwotę 

6.784,68 zł wg następującego wyszczególnienia: zmniejszenie planu wydatków w rozdziale 

80195 w: § 4110 o kwotę 5.365,64 zł, § 4120 o kwotę 1.419,04 zł, natomiast zwiększenie planu 

wydatków w tym samym rozdziale w § 4170 o kwotę 6.784,68 zł. 

 Przesunięcie środków dotyczy wypłaty wynagrodzeń z tytułu umowy zlecenie w projekcie 

„Za życiem”. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku; 
5) Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy wnioskował o zmiany w planie wydatków na kwotę 

4.193 zł wg następującego wyszczególnienia: zmniejszenie w rozdziale 80102: § 4170 o kwotę 

2.000 zł, § 4280 o kwotę 500 zł, § 4430 o kwotę 943 zł, § 4700 o kwotę 200 zł, w rozdziale 

80111 § 4440 o kwotę 550 zł, natomiast zwiększenie wydatków na ogólną kwotę 4.193 zł wg 

następującego wyszczególnienia: w rozdziale 80102 w: § 4300 o kwotę 3.643 zł, § 4440 o kwotę 

206 zł,  w rozdziale 80134 § 4440 o kwotę 344 zł.  

Oszczędności jednostka chciałaby przeznaczyć na: pokrycie kosztów wydatków 

poniesionych na częste naprawy autobusu należącego do SOS-W oraz na pokrycie wydatków 

związanych z korektą odpisu na ZFŚS. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
 

Powyższe decyzje Zarządu ujęte zostały w uchwale Nr 39/141/2019 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na rok 2019. Została ona podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ponadto p. Renata Mróz przedstawiła wniosek Zespołu Szkół Zawodowych i 
Ogólnokształcących o zmianę planu finansowego w rachunku dochodów własnych. Jednostka 
wnioskuje o przesunięcie kwoty 807,58 zł w ramach rozdziału 80130, tj. zmniejszenie § 4220, a 
zwiększenie § 4300. Zmianę dyrektor uzasadnia brakiem konieczności zakupu żywności z powodu  
nagromadzenia jej zapasów. W tej sytuacji zaistniała możliwość przeznaczenia środków na zakup 
usług za naprawę samochodu dostawczego i modernizację sprzętu kuchennego. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
 
Ad. IV.1.2) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

scentralizowanych zasad rozliczeń podatku VAT w Powiecie Nidzickim i jego jednostkach 
organizacyjnych. Podkreśliła, że zmiany dotyczą tylko aktualizacji nazw jednostek powiatowych na: 
Centrum Kształcenia Zawodowego oraz Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji.  

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 39/142/2019 zmieniającą 
uchwałę w sprawie scentralizowanych zasad rozliczeń podatku VAT w Powiecie 
Nidzickim i jego jednostkach organizacyjnych. Stanowi ona załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. IV.2.1)  
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2019, zawierający poniższe wnioski: 
1. W związku z przyznaniem przez Ministra Finansów środków rezerwy części oświatowej 

subwencji ogólnej zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 75801 § 2920 o 
kwotę 37 431,00 zł. Powyższa kwota przeznaczona jest na dofinansowanie wzrostu zadań 
szkolnych i pozaszkolnych, polegającego na wzroście liczby uczniów przeliczeniowych w 
stosunku do danych przyjętych do naliczenia algorytmem części oświatowej subwencji 
ogólnej na 2019 r. W związku z powyższym zwiększa się plan wydatków Starostwa 
Powiatowego w rozdziale 80152 § 4010 o kwotę 37 431,00 zł. 

 
Skarbnik poinformowała, że wg wyliczeń Wydziału Oświaty, biorąc pod uwagę 

miesięczną ilość uczniów w poszczególnych wagach, braki wynoszą 580.000. zł.  
 Starosta Marcin Paliński poinformował, że przygotowywane jest pismo do 

Ministerstwa, żeby przesłano nam wyliczenia, na podstawie których wynikają ich wielkości.  
 

2. Na wniosek Centrum Kształcenia Zawodowego w Nidzicy przesuwa się środki w kwocie 
1 363,00 zł w ramach rozdziału 80140 z § 4240 – 1 000,00 zł; § 4700 – 363,00 zł na § 4610 
– 1 363,00 zł. W dniu 18.03.2017 r. została zawarta umowa najmu pomiędzy Powiatem 
Nidzickim, w imieniu którego działało Centrum Kształcenia Zawodowego a Firmą VIB-
CAR, której przedmiotem było pomieszczenie o powierzchni 145,5 m². Miesięczny czynsz 
najmu wynosił 1 855,25 zł + podatek VAT płatny do końca miesiąca na rachunek CKZ. 
Dodatkowo najemca zobowiązany był do opłacania kosztów dodatkowych, tj. koszty 
zużycia wody i odprowadzania ścieków, energii elektrycznej oraz koszty ogrzewania. Od 
czerwca 2018 r. najemca zaprzestał systematycznego regulowania faktur lub spłacał je w 
niewielkich i nieregularnych kwotach. Na dzień 21.10.2019 r. zadłużenie wyniosło 
24 844,73 zł (należność główna) oraz 2 411,00 zł (odsetki). W związku z powyższym 
niezbędne jest zabezpieczenie środków na uiszczenie opłaty sądowej od pozwu złożonego 
do Sądu Rejonowego V Wydział Gospodarczy w Olsztynie w celu wyegzekwowała 
powyższej należności. 

3. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nidzicy zmniejsza się plan 
wydatków w rozdziale 85508 § 3110 o kwotę 7 000,00 zł na rozdział 85218 § 4300 o kwotę 
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7 000,00 zł. Od dnia 01.04.2019 r. wzrosła o 70 groszy za sztukę cena znaczków 
pocztowych. Jednostka miesięcznie wysyła ok. 79 przesyłek listowych oraz 121 listów 
zwykłych za potwierdzeniem odbioru (m.in. wnioski o udostępnienie danych, noty 
księgowe do gmin i powiatów, decyzje administracyjne, decyzje PFRON, informacje do 
sądu, pisma dotyczące monitoringu w ramach programu korekcyjno-edukacyjnego, 
porozumienia, sprawozdania PFRON, zapytania o karalność, oryginały faktur na zakup 
sprzętu rehabilitacyjnego „Aktywny Samorząd”, ankiety „Aktywny Samorząd”). W związku 
z powyższym konieczne jest zabezpieczenie w planie wydatków środków na zakup 
znaczków pocztowych dla jednostki. 
 

Salę obrad opuścił p. Paweł Przybyłek. 
 
p. Mateusz Budka zapytał, czemu są oszczędności. 
p. Renata Mróz odpowiedziała, że na rodziny zastępcze zaplanowane są zadania 

fakultatywne, z których rodziny mogą, ale nie skorzystają.  
p. Mateusz Budka wyraził nadzieję, że oszczędności nie są kosztem rodzin 

zastępczych.  
 

4. Na wniosek Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy przesuwa się 
środki w ramach rozdziału 80195 tj. zmniejsza się § 4217 - 3 453,21 zł; § 4219 – 203,13 zł 
oraz zwiększa się § 4017 – 2 889,44 zł; § 4019 – 169,96 zł; § 4117 – 493,13 zł; § 4119 – 
29,01 zł; § 4127 – 70,64 zł; § 4129 – 4,16 zł. Powyższe zmiany dotyczą projektu pn. „Staż 
u pracodawcy – profesjonalny start na rynku pracy” i związane są z koniecznością 
zabezpieczenia środków na wynagrodzenia dla osób uczestniczących w realizacji projektu. 

5. W związku z koniecznością wykazania w budżecie Powiatu środków na realizację zadań 
wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dokonuje się zmian w 
planie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Nidzicy, tj.  zwiększa się plan 
wydatków budżetowych w rozdziale 80152 o kwotę 337 316,00 zł, w tym § 4010 – 
201 800,00 zł; § 4040 – 17 800,00 zł; § 4110 – 43 300,00 zł; § 4120 – 6 200,00 zł; § 4210 – 
2 000,00 zł; § 4240 – 500,00 zł; § 4260 – 1 000,00 zł; § 4300 – 10 000,00 zł; § 4360 – 900,00 
zł; § 4440 – 35 000,00 zł; § 4700 -15 016,00 zł; § 4780 – 3 800,00 zł. Środki w kwocie 
337 316,00 zł przesuwa się z rozdziału 85410 § 4010 – 201 800,00 zł; § 4040 -17 800,00 zł; 
§ 4110 – 43 300,00 zł; § 4120 – 6 200,00 zł; § 4300 – 14 400,00 zł; § 4440 – 24 000,00 zł; § 
4780 – 3 800,00 zł, z rozdziału 85446 § 4700 – 15 016,00 zł oraz z rozdziału 85495 § 4440 
– 11 000,00 zł.  
 
Zarząd nie miał uwag i jednogłośni pozytywnie zaopiniował powyższy projekt 

uchwały. 
 

Ad. IV.2.2) 
Starosta Marcin Paliński poinformował, że opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie projektu budżetu  na 2020 r., planowanego deficytu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nidzickiego na lata 2020-2039 są pozytywne. 

p. Renata Mróz dodała, że opinie Komisji stałych Rady Powiatu o projekcie budżetu na 2020 
r. również były pozytywne. Przedstawiła autopoprawkę Zarządu do przyjętego projektu budżetu, 
zawierającą zmiany wynikające z przesunięć środków w inwestycjach drogowych: ul. Kościuszki 
(przesunięcie na 2020 r.), ul. Olsztyńska (zwiększenie), Safronka-Wiłunie-Powierż (zmniejszenie). 
Ponadto zwiększony zostanie udział własny powiatu w inwestycjach drogowych na rok 2020 w 
kwocie 446.266,62 zł, który pokryty zostanie z wolnych środków z roku 2019. Zmiany przedstawiać 
się będą nastepująco: 

1) w § 1 zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 929 928,39 zł.  
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Plan dochodów budżetowych po zmianach – 70 336 445,98 zł, z tego: 
dochody bieżące – 46 624 575,98 zł; 
dochody majątkowe – 23 711 870,00 zł. 

2) w § 2 zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 1 376 195,01 zł.  
Plan wydatków budżetowych po zmianach – 75 981 098,48 zł, z tego: 
wydatki bieżące – 45 791 040,30 zł; 
wydatki majątkowe – 30 190 058,18 zł. 

3) w § 3 zwiększa się deficyt budżetu powiatu o kwotę 446 266,62 zł.  
Deficyt budżetu powiatu po zmianach w wysokości 5 644 652,50 zł zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi ze sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego (5 198 385,88 zł) oraz wolnych środków, o których 
mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy (446 266,62 zł). 

4) w § 4 zwiększa się przychody budżetu o kwotę 446 266,62 zł.  
Przychody budżetu po zmianach w wysokości 7 199 856,50 zł, rozchody budżetu w 
wysokości 1 555 204,00 zł. 
 
Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nidzickiego na rok 2020. 
 

p. Renata Mróz omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego 
w stosunku do projektu uchwały: 

- dodana zostaje inwestycja – „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1538N m. Łysakowo 
opracowanie dokumentacji projektowej”. Omyłkowo nie została wpisana. 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2020-
2039. 

 
p. Renata Mróz poinformowała, że były pytania, radny p. Dariusz Szypulski porównywał 

plany wykonania i wskazywał miejsca do analizy. Przygotuje wyjaśnienia na wszystkie te pytania, 
m. in. wzrost planu na technika. Dochodzi do tego specjalna nauka zawodu. Na komisjach poda 
wyjaśnienia.  

 
p. Renata Mróz przedstawiła pismo Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy, w którym 

proponuje zmniejszenie planu wydatków jednostki polegające na zmniejszeniu: liczby etatów, 
wydatków bieżących, rezygnację z podwyżki o 2,5% w celu dostosowania planu budżetu jednostki 
do wytycznych na 2020 r.  

Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że planowane odejścia na emeryturę 2 pracowników są 
naturalne, natomiast na likwidację 3 etatu proponuje nie wyrażać zgody. Nie ma też zgody na 
rezygnację z 2,5 % podwyżki. Po to miała być redukcja etatów osób odchodzących na emeryturę, 
żeby podnieść wynagrodzenia pracowników. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że na odejście Wicedyrektora nie była planowana odprawa 
emerytalna. Do tego dojdą składki ZUS, fundusz pracy. Kwota będzie wyższa.  

Zarząd jednogłośnie postanowił, że zwiększy budżet PUP w 2020 r. na odprawę 
emerytalną, jeśli złożony zostanie wniosek o przyznanie emerytury. Natomiast zobligował 
PUP do zabezpieczenia środków na podwyżki 2,5% oraz na trzeci etat pracownika. 

  
p. Renata Mróz przedstawiła wniosek Dyrektora Powiatowego Ośrodka Rozwoju Edukacji 

na utworzenie rachunku dochodów własnych na potrzebę szkoleń prowadzonych przez 
metodyków. Proponowała, żeby rachunku na razie nie tworzyć, dopiero w styczniu-lutym 
przyszłego roku.  

Zarząd przychylił się do propozycji p. Skarbnik. 
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Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu. 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Inspektor 

/-/ Małgorzata Jarka   Starosta 
 / - / Marcin Paliński 
 Wicestarosta  

/ - / Paweł Przybyłek 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Mateusz Budka 
 
 
 
 


